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IZVEŠTAJ SA CEV SEMINARA ZA MEĐUNARODNE SUDIJE ODBOJKE 

NA PESKU 

Antalija, Turska, 5-7. April 2013. godine 

  

 

Seminar za međunarodne odbojkaške sudije i kandidate iz Evrope, kao i za sve 

one koji su zaduženi za razvoj odbojke na pesku u svojim državama održan je u Antaliji 

(Turska) u periodu od 5 - 7. Aprila 2013. godine. Seminar je vodio g. Jan Rek, 

predsednik sudijske Komisije CEV-a, a pored njega prisutni su bili i Oana Sarb (ROM), 

koordinator za odbojku na pesku ispred sudijske Komisije CEV, Džef Brijo (ENG), Dejvid 

Koks (NOR), Jup van Irsel (HOL), Hajnc Čumi (ŠVA) i Geir Dale (NOR), Mark Berar 

(FRA), Bert Van der Huil (BEL). 

 Seminaru je prisustvovalo 27 učesnika, a glavni cilj bio je pojašnjenje promena u 

međunarodnim pravilima odbojke na pesku kao i razgovor o izjednačavanju i 

približavanju pravila dvoranske i odbojke na pesku. U vreme održavanja Seminara u 

toku je bio turnir CEV Beach Volleyball Satellite Antalya 2013. 

 

Prvi dan seminara 

5. April 2013. godine 

  

Prvi dan seminara protekao je u putu i smeštanju u hotel Rojal Atlantis, na obali 

Sredozemnog mora. Iako smo stigli iz hladnijih predela, i nije nam dugo trebalo da se 

naviknemo na 25 stepeni, na prelepo Sunce u Turskoj i pravo letnje raspoloženje.  

 Nakon smeštaja, sastanak i početak seminara planiran je za 18.00 časova, kada 

smo se svi skupili u sali za sastanke. Uobičajen početak – predstavljanje svih učesnika i 



2 

 

plana seminara. Uvodnu reč vodio je g. Rek, koji je na samom početku objasnio 

filozofiju zbližavanja pravila dvoranske odbojke i odbojke na pesku.  

 Nakon kratke pauze, malo iznenađenje – test, vezan isključivo za novine u 

međunarodnim pravilima odbojke na pesku. Pošto sudije inače obožavaju iznenadne 

testove (☺), to smo uspešno savladali i posle toga požuruli na večeru i druženje 

(najbolji deo svakog seminara). 

Sutra počinjemo u 9.00, i pred nama je naporan i dug dan (ovo nije ☺). 

 

 

 

Ključne tačke i zaključci prvog dana: 

 

 Cilj FIVB-a i CEV-a jeste harmonizacija dvoranske odbojke i odbojke na pesku. 

 Teži se razvoju visokog standarda evropskih sudija odbojke na pesku koji treba 

da se fokusiraju na: Nova pravila; FIVB uputstva i instrukcije za suđenje i na 

detaljno proučavanje kejsbuka. 

 Dobar i tačan prenos informacija Nacionalnim federacijama je od vitalnog značaja 

za dalji razvoj sudija i odbojke na pesku u celosti. 

 Teži se tome da Nacionalne federacije spremaju mlađe kandidate, i u skladu sa 

tim starosna granica za polaganje za međunarodnog sudiju je spuštena na 20 

godina starosti (gornja granica i dalje je 41 godina). 

 Treba se fokusirati na razmišljanje o tome kako „pogurati“ prave talente! Za tako 

nešto potrebno je obezbediti infrastrukturu, takmičenja. 

 S obzirom na to da je porastao broj ženskih sudija odbojke na pesku (i odbojke 

uopšte), sledeći projekat odnosi se na to da se kvalitet njihovog suđenja podigne 

na viši nivo. 

 Priprema se uvođenje novih tehnologija u samu pripremu odbojkaških sudija kao 

i video analiza suđenja. 

 Pažnja će biti posvećena i fiziološkoj i telesnoj pripremi odbojkaških sudija. 

 Planirano je uvođenje sistema za video proveru (čelendž sistem), koji je u 

dvoranskoj odbojci već zaživeo, a nastaviće se i u odbojci na pesku (sa početkom 

na Evropskom prvenstvu ove godine u Klagenfurtu (Austrija)). 

 Što se tiče sudija, priprema se klasifikacija po određenim grupama koje treba da 

odgovaraju takmičarskim kategorijama + posebna grupa nazvana „Novi talenti“ u 

koju će ulaziti mlade i perspektivne sudije. Iz tog razloga potrebno je stvaranje i 

posebno obučenih i stručnih eksperata – sudijskih delegata. 

 Znanje engleskog jezika, sa mnogo većim kriterijumom nego do sada, biće 

osnova za svrstavanje sudija u određene grupe.  
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 Proces provere zdravstvenog stanja sudija biće na mnogo višem nivou nego do 

sada. 

 J. Rek se osvrnuo i na to da mu je poptuno jasno da razvoj mora pratiti 

adekvatna finansijska podloga, svestan je da sudije rade samo za „poket mani“, 

da samim tim kvalitetnije sudije dolaze sa „Istoka“! 

 U oktobru ili novembru 2013. godine biće prosleđen zahtev Nacionalnim 

federacijama za dostavu informacija o međunarodnim kandidatima i sudijama za 

2014. godinu. Te informacije moraju biti dostavljene CEV-u najkasnije u 

decembru 2013. godine.  

 Ukoliko je Nacionalnim federacijama ili sudijama lično potrebna bilo kakva pomoć 

ili edukativni materijal koji mogu koristiti, uvek se mogu obratiti gospodinu Reku 

lično, ili bilo kom sudijskom delegatu. 

  

 

Drugi dan seminara 

6. April 2013. godine 

 

 Danas je posebno radni dan koji je počeo doručkom oko 8.00 časova i 

predavanjem u 9.00. Na samom početku analizirali smo testove koje smo radili 

prethodni dan, nakon čega je reč uzeo g. Jan Rek. Posle kratkog uvoda, nastavili su 

ostali predavači, koji su poglavlje po poglavlje prelazili promene koje su uvrštene u nova 

pravila odbojke na pesku. 

 Nakon njihovog izlaganja i jedne kraće pauze, podeljeni smo u 5 grupa (Prvi 

sudija, Drugi sudija, Linijske sudije, Dodavači lopti i Rejkeri), sa zadatkom da na finalnim 

mečevima Satelit turnira, u zavisnosti u kojoj smo grupi, posmatramo njihov rad i damo 

svoj zajednički komentar. Posle toga, u 13.00 časova smo se uputili na ručak a u 15.00 

bili smo obavezni da budemo na centralnom terenu. Ispred sudijske Komisije CEV-a 

Robert je određen za tim lidera grupe koja je pratila rad linijskih sudija tokom Finalnih 

mečeva.  

 Posle finala povratak u hotel i izlaganje onoga što smo na terenu zapazili. Kada je 

došao red na Robertovo izlaganje kao tim lidera, s obzirom na to da je u svom timu 

imao dve koleginice, Kristinu Pantelić Babić (BIH) i Debru Smart (ENG) (koja je tokom 

Olimpijskih igara u Londonu imala zadatak da koordinira rad linijskih sudija i zapisničara) 

u skladu sa CEV instrukcijama, objasnio je da ima poverenja u koleginice i da će one 

izneti utiske našeg tima, što je naišlo na opšte odobrenje sudijske Komisije CEV-a.  

Završili smo oko 19.00 časova, što je ujedno i bio kraj zvaničnog dela seminara. 

Pred nama je bila večera, lepo druženje, a sutradan već povratak nazad.   



4 

 

 
 

Treći dan 

 07. April 2013. godine 

 

 Uz lepo vreme, dobro druženje i prelep ambijent u Antaliji ne postoji mogućnost 

bilo kakvog lošeg utiska o prethodna dva dana, kao i o danu u kome ima dovoljno 

vremena za malu turističku turu. Kao i do sada, poranili smo na doručak a nakon toga se 

uputili u drevni grad Side. Nakon povratka, bilo je vreme za ručak i pripremu za 

povratak kućama.  

 Malo po malo, već smo se svi razišli u nadi da se uskoro vidimo negde na toplom 

pesku u sudijskoj opremi, spremni da nove izmene Pravila igre i praktično primenimo. 

 Kao i uvek do sada, bilo je veliko zadovoljstvo i čast predstavljati svoje 

odbojkaške saveze na ovakvom događaju, i potrudili smo se da to uradimo u najboljem 

mogućem svetlu. Kao što vidite dole ko Vam šalje pozdrave, lako je zaključiti da je 

izveštaj malo drugačiji nego inače, te smo kooridnirano isti priveli kraju. 

U nadi da smo u tome i uspeli, veliki i sportski pozdrav! 

 

 

Kristina Pantelić Babić (BIH) 

Robert Leko (SRB) 


